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En este documento, de contener datos de carácter personal objeto de protección, éstos se encuentran
omitidos -sustituidos por asteriscos (*)- en cumplimiento de la Ley Orgánica 15/1999, de 13 de
diciembre, de Protección de Datos de Carácter Personal.

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA PLE CELEBRADA EL DIA 14 D'OCTUBRE DE 2014

En la Casa Consistorial de la Ciudad de Valencia, siendo las once horas y cinco minutos
del día catorce de octubre de dos mil catorce, se abre la sesión bajo la Presidencia de la Excma.
Sra. Alcaldesa D.ª Rita Barberá Nolla; asisten los Ilmos. Sres. y las Ilmas. Sras. Tenientes de
Alcalde D. Alfonso Grau Alonso, D. Miquel Domínguez Pérez, D. Silvestre Senent Ferrer, D.
Vicente Igual Alandete, D. Ramón Isidro Sanchis Mangriñán, D. Alfonso Novo Belenguer, Dª
Mª Àngels Ramón-Llin Martínez, D. Cristóbal Grau Muñoz, Dª Mª Irene Beneyto Jiménez de
Laiglesia y D. Félix Crespo Hellín; los Sres. Concejales y las Sras. Concejalas  Dª Mª Jesús
Puchalt Farinós, D. Francisco Lledó Aucejo,  D. Vicente Aleixandre Roig, D. Juan Vicente
Jurado Soriano, Dª Lourdes Bernal Sanchis, Dª Ana Albert Balaguer, D. Emilio del Toro Gálvez,
D. Alberto Mendoza Seguí, D. Joan Calabuig Rull, D. Salvador Broseta Perales, Dª Anaïs
Menguzzato García, D. Vicent Manuel Sarrià Morell,Dª Isabel Dolz Muñoz,D. Pedro Miguel
Sánchez Marco, Dª Pilar Calabuig Pampló, D. Félix Melchor Estrela Botella, D. Joan Ribó
Canut, Dª Consol Castillo Plaza, Dª Mª Pilar Soriano Rodríguez, D. Amadeu Sanchis i Labiós y
Dª Rosa Albert Berlanga.Asimismo, asiste el Sr. Vicesecretario General de la Administración
Municipal, D. José Antonio Martínez Beltrán, y el Sr. Interventor General Municipal, D. Ramón
Brull Mandingorra.

Excusa su asistencia la Sra. Concejala Dª Beatriz Simón Castellets.
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1 RESULTAT: CONTESTADA
ASSUMPTE:
ALCALDIA.- Debat sobre l'Estat de la Ciutat. Balanç.

Abierto el primer turno de intervenciones la Presidencia concede la palabra por un tiempo

de diez minutos, de conformidad con lo acordado por la Junta de Portavoces, al portavoz del

Grupo Municipal EUPV, , que expone:Sr. Sanchis

“Bon dia, Srs. regidors, Sres. regidores.

Prenc la paraula en aquest debat sobre l’estat de la ciutat, el darrer que farem en aquesta

legislatura i vull començar precisament amb una de les lleis que més afectarà el curs dels

ajuntaments i específicament el de l’Ajuntament de València a partir de l’any que ve, que és la

Llei per a la Racionalització i la Sostenibilitat de l'Administració Local. Una Llei que de tots és

sabut que EU ens vam oposar des d’un principi, que creiem que suposa una demolició del model

de gestió pública que es va iniciar al nostre país a partir de l’any 1979, que tants bons resultats

positius va donar i que ara, per culpa del PP, en totes les institucions, també en aquest

Ajuntament, es passa a desmantellar de forma descontrolada aquesta experiència, és a dir,

l’experiència de l’Administració més propera al ciutadà.

Una reforma parla de racionalitzar l'estructura organitzativa però que, des d’EU com vam

dir en el seu moment, suposa privatitzar serveis i acabar amb competències que teníem assolides

des de feia molt de temps.

I no puc evitar dir la paradoxa que suposa aquesta Llei quan el mateix partit que aprova

aquesta Llei i que li dóna suport en les diferents institucions, ací a l’Ajuntament de València no li

tremola el pols per a gastar-se per exemple 15.000 euros en el pal d’una bandera o com

recentment hem conegut 7.223 euros en un viatge de l’alcaldessa a Londres per a veure un partit

de futbol absolutament intranscendent per a la nostra ciutat i els seus interessos i que

suposadament anava a veure’s amb un personatge com Ecclestone, que tant de mal li ha fet a la

nostra ciutat. Aplique’s vosté per tant eixa racionalitat i sostenibilitat que han aprovat a nivell de

l’Estat.

Una racionalitat i sostenibilitat que en res farà que es puga reduir les taxes d’atur que tenim

a València, una taxa d’atur que se situa en el 23,61% segons l’EPA, la qual cosa vol dir 76.484

persones que no tenen treball a la nostra ciutat com a conseqüència directa de prioritzar el

pagament als bancs a la inversió pública, els diferents ERO de les empreses públiques de la

Generalitat –i en eixe sentit crec que hem de fer un recordatori especial al tancament i liquidació

de RTVV en novembre del any passat, el qual ha ferir de mort el sector audiovisual valencià i a

l’estrangulament per tant d’aquest sector, sense que tampoc l’equip de govern del PP haja tingut

sensibilitat davant d’aquestes famílies.

Unes xifres, les del pagament del deute als bancs, que pareix que són les úniques que

interessen al PP. De fet, fins al 30 de setembre d’enguany, un total de 71.859.811 euros per a

pagar un deute, tant per a amortització de préstecs com per al pagament d'interessos, quantitat
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aquesta última de 24.300.529 euros. Aquesta quantitat de despesa contrasta amb la despesa en

inversions que solament arrossegava 25.567.604 euros, la qual cosa representaria un 5%. És a dir,

vostés en aquelles competències que encara tenim com a Ajuntament són responsables per tant de

les xifres d’atur per prioritzar sempre el pagament als bancs abans de la inversió pública i la

retallada de l’atur.

Priorització sempre dels bancs que van llastant any rere any els Pressupostos. Ho vam dir

l’any 2013 quan es debatia el Pressupost de l’any 2014. eren en definitiva uns Pressupostos que

consideràvem llastats, insolidaris i que a més a més tampoc tenien per part d’aquest equip de

govern cap tipus de reivindicació respecte a les transferències que aquest Ajuntament rebia

d’altres administracions. Així ho vam dir, es va negar per part del PP, però el temps ens ha donat

la raó: transferències de l’Estat que s’han reduït en 1,5% i de la Comunitat Autònoma en un 6,5%

A més a més, s’ha confirma aquest any que la partida del tot insuficient destinada a 

Benestar Social, qüestió fonamental si tenim en compte els temps tan durs que estem vivint, una

quantitat que ascendia a 29.660.900 euros, enfront dels 112 milions que es destinen per al

pagament de deute a bancs. O per exemple, en ocupació que paradoxalment malgrat tindre unes

taxes d’atur que com hem vist superen la mitjana estatal es reduïa la quantitat en un 6,1%. O per

exemple les retallades en l'àrea de Joventut, que disminuïa en un 36,24%. És a dir, aquelles

polítiques que suposaven més inversió i més sensibilitat han tingut al llarg d’aquest any una

insensibilitat pressupostària per part de vostés.

Molt preocupant també resulta que la Regidoria de Personal procedira a amortitzar 136

places de treball en aquest Ajuntament, ajuntant-les amb les 230 que ja van ser amortitzades en

l’any 2013. Unes amortitzacions que a més a més afectaven al conjunt dels Serveis municipals:

Educació, Bombers, Sanitat, Medicina Laboral o Pedanies.

I què dir dels Pressupostos de l’Estat? Uns Pressupostos que segons el PP anaven a ser els

Pressupostos que anaven a resoldre molts dels problemes de la nostra ciutat. Doncs no, no

solament confirmen la paràlisi econòmica de la ciutat derivada sinó la discriminació del govern

de Mariano Rajoy a aquesta ciutat i la falta de reivindicació del govern de Rita Barberà davant

d’aquest govern. Uns Pressupostos que continuen sense apostar per la inversió pública i que a

més a més deixen projectes tan importants com el Parc Central absolutament abandonats.

Per no parlar de la promesa que se’ns va fer de què aquests PGE arrossegarien la subvenció

pública que necessitem per a l’EMT i que una vegada més se’ns ha pres el pèl i no la tenim

damunt la taula. Una EMT que forma part d’un Pla de Mobilitat que també es va aprovar l’any

passat que s’ha ficat se suposa que en pràctica enguany i que no ha resolt els problemes de

mobilitat que té la nostra ciutat. En definitiva, un pla que al negar-se pràcticament les

al·legacions del conjunt de l’oposició és un pla que no ha estat ni està arrossegant els problemes

de mobilitat del conjunt de l’àrea metropolitana de la nostra ciutat i que a més a més nega

problemàtiques tan importants com la Ciutat 30, la circulació de les bicicletes o la tan parlada

però mai acceptada peatonalització del centre històric.
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És a dir, també en aquest tema igual com l’any passat veiem que les promeses i els plans

que vostés aprovaven no han servit per a res i no han recuperat espais públics de mobilitat ni a

més a més tenen intenció inicialment de fer-ho.

De l’EMT hem parlat abans. A més a més, no solament tenim un finançament estatal que

no arriba mai sinó també una excessiva dependència de les entitats financeres que cobren per tant

uns interessos en un termini de 10 anys, de tal forma que l’EMT està vinculada a entitats

financeres sense ajuda pública suficient per al seu futur.

Després, entenem que a demés la principal empresa d’autobusos pública de l’àrea

metropolitana queda abandonada per part dels PGE i també dels Pressupostos de la Generalitat.

Confiem en què almenys eixa promesa recentment contestada a una pregunta del Grup Municipal

EUPV respecte de l’Agència Municipal de la Bicicleta sí que done ús i resposta a grans dels

problemes que des de la ciutadania s’han plantejat damunt la taula i que el Pla de Mobilitat no va

a donar solucions.

Respecte al problema del patrimoni podríem dir moltes coses, podríem dir moltes coses.

Podríem parlar del solar dels Jesuïtes que no està acabat. Podríem parlar del PEPRI del Cabanyal,

una modificació-adaptació del PEPRI que vostés novament neguen la seua realitat, un PEPRI que

no és legal, que no té cap tipus d’ajust respecte de l’Orde del Ministeri ni de les Sentències que

tant el Suprem com l’Audiència Nacional han dictat en l’any 2012 i 2014, però que a més a més

encara que es va negar amb una Sentència del Tribunal Constitucional que ha assentat

jurisprudència i que obliga a què qualsevol modificació de planejament urbà no es puga realitzar

en els àmbits BIC. Ho ha fet respecte a la Llei de Patrimoni Històric de la Comunitat de Madrid,

però que assenta jurisprudència com totes les sentències del Tribunal Constitucional i que per

tant impossibilita legalment la modificació del PEPRI.

Per això, Sra. Alcaldessa, li demane una vegada més que aprofite aquest debat de l’estat de

la ciutat per a retirar un Pla que no sols està fracassat socialment sinó que jurídicament –i vostés

ho saben- no tenen cap tipus d’eixida.

També podríem parlar de Natzaret, promeses que es fan –es va veure en el debat de

setembre- que no es complixen com han denunciat els veïns farà uns pocs dies. PAI con el cas de

Benimaclet en el qual s’ha destinat la confiança d’urbanitzar zones tan importants com

Benimaclet i que eixos agents urbanitzadors no han complit, fruit d’eixa obsessió d’allò privat

davant d’allò públic, és a dir, que Aumsa no portara endavant les seues obligacions. I el Parc

Central de què he parlat abans, és a dir, un Parc Central que malgrat que la primera fase

comptava amb la unanimitat dels grups municipals, poc a poc la seua concreció en un dels pocs

temes que estàvem d’acord a nivell urbanístic al final també hem hagut de votar que no.
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Problemes com el de l’educació. La setmana passada sense anar més lluny, o farà quinze

dies, ho veiem a la Junta Municipal d’Exposició el que ha suposat el tancament d’una línia en

Benimaclet i com aquest Ajuntament es plega a les obsessions privatitzadores i liquidar l’escola

pública per part de la Conselleria.

No solament tenim aquest tema, és a dir, de tancar a mitjà termini més unitats de l’escola

pública, sinó que amés a més pitjors condicions laborals. Professorat dels col·legis municipals

que continua sense ser substituït en cas de malaltia, acomiadament de treballadors en cas de no

continuar amb els programes formatius de qualificació bàsica i en definitiva més alumnat i més

hores del professorat a l’aplicar la Llei Wert.

I ja per acabar, perquè el temps que tenim malauradament és absolutament escàs per a

debatre en condicions la nostra ciutat, vull fer dos referències a la cultura. Tenim un

empobriment cultural a la nostra ciutat molt greu, que a més a més està impulsat i protegit pel seu

equip de govern. Està el cas del Musical, que d’una forma pense que irresponsable es va donar al

concessionari ******, amb una absoluta nefasta gestió. Però després també espais com l’Espai

Rambleta, que malgrat tindre subvenció pública aquest Ajuntament no fa res per a controlar o per

a tindre com a mínim informació de quines són les decisions que es prenen.

En definitiva, una ciutat que per tant espera un canvi en el proper any. Una ciutat que té

molts problemes –culturals, urbanístics, econòmics i socials- i un equip de govern que l’any

passat en el debat sobre l’estat de la ciutat va dir que seria molt reivindicatiu respecte als PGE de

2014, que ho anava a ser també respecte als PGE de 2015 de la Generalitat i del Govern de

l’Estat, i que hem vist que eixa reivindicació era única i exclusivament una bandera, una argúcia

electoral quan el color del Govern de l’Estat era un altre. Una vegada és del mateix color s’ha

demostrat que no és una qüestió d’Administracions sinó que és una qüestió ideològica neoliberal,

de prioritzar sempre els interessos privats a l’interés públic.

Eixa és la gestió que crec que d’ací cinc mesos podran votar tranquil·lament els ciutadans i

les ciutadanes, i potenciar un canvi que ja s’ol a la ciutat de València.

Gràcies.”

El portavoz del Grupo Municipal Compromís, , expone:Sr. Ribó

“Gràcies, Sra. Barberà.

Li deia a la premsa a l’entrada: el que anem a fer avui, a iniciativa seua, és una burda

operació de maquillatge per a intentar amagar cara a les eleccions la seua forma de governar i els

seus mals resultats en les enquestes.

Un element caracteritza clarament estos anys. És la legislatura del pagament de deutes. Un

Ajuntament endeutat fins a les orelles, per damunt dels límits legals i amb una cotilla imposada

pel Sr. Montoro a causa de la política econòmica també imposada per la dreta europea. Una
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política on s’ha pensat més en satisfer els interessos i els negocis de la banca que en resoldre els

problemes de les persones.

Per què estem tant endeutats? València té un nivell de serveis que justifique este

endeutament? Evidentment no, només cal comparar-ho amb altres ciutats, fins i tot de l’Horta. El

problema és que vosté ha malbaratat molt, massa. Posarem alguns exemples:

- Copa d'Amèrica. Es van fer unes obres en la dàrsena que moltes altres ciutats amb la

mateixa copa ni s’han plantejat per innecessàries. Resultat, el Consorci té un deute de 400

milions d’euros dels quals una tercera part del deute és municipal.

- Visita del Papa. El Papa vingué a València en 2006, sent vosté vicepresidenta de la

Fundació organitzadora. El cost ha pujat a 17.800.000 euros. Molts d’estos milions estan sent

investigats en la trama Gürtel, entre altres coses per finançar il·legalment el seu partit.

- Fórmula 1. Es feren unes obres que l'Ajuntament ha de pagar a la Generalitat, mentre els

amiguets compraren terrenys per 300.000.000 euros amb evident voluntat de  urbanístic.pelotazo

A dia de hui el deute puja a 500.000.000 euros.

- S’amplia sense cap criteri econòmic la Fira de Mostres de la qual vosté, Sra. Barberà, és

presidenta. Deute, uns 1.100.000.000 euros. Tant de bo que això li toca pagar-ho a la Generalitat

i no a l’Ajuntament.

- Malgrat que hi ha un Decret anti espoli des de fa cinc anys que impedeix enderrocar cap

casa en el Cabanyal, es continuen gastant milions d’euros en la compra de cases que després són

ocupades il·legalment augmentant així el deteriorament del barri.

- Posarem també un exemple de malgastar diners per a generar privilegis. Quan arribàrem

en 2011 a l'Ajuntament tots els regidors tenien cotxe i conductor, telèfon i potser algun altre

privilegi a la seua lliure disposició. Se’ns argumentà que era ‘per qüestions de seguretat’ i de

treball. Tots sabem que no era una qüestió de seguretat sinó de privilegi que ens alegrem d’haver

contribuït a extirpar.

Podríem continuar en malbarataments de diners en viatges de l'alcaldessa, per exemple a

Londres. No creu que hauria de tornar estos diners a l’Ajuntament, Sra. Barberà? Són diners de

tots, no seus.

La inversió, com a conseqüència, prop de zero. La primera conseqüència: en 2012

30.700.000 euros en inversió i 132.400.000 euros en pagar deute, quatre vegades més; pressupost

de 2013, 31.200.000 euros en inversió i 115.100.000 euros en pagar deute, vora quatre vegades

més; 2014, una cosa pareguda, inversions 29.600.000 euros i per a tornar deute 105.500.000
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euros. Este és el resultat final de gastar els diners segons el model Barberà-Camps, es pot resumir

en: ‘Serà per diners, paguen tots els valencians’.

Mentre vosté ha governat València, el seu partit ha governat en Madrid durant

aproximadament la meitat del temps. Ha tingut molts anys per assolir acords en la millora de

València que no ha aprofitat i per a demostrar que pesa alguna cosa en Madrid. Hi ha que

reconèixer que l’hem vista defendre els interessos de la ciutat amb molta força. Xe, semblava el

 quan governava el ‘pérfido’ Zapatero. Però el seu silenci dels últims anys, ara quePalleter

governa Rajoy, ens demostra que vosté no es barallava amb Zapatero per València, vosté

utilitzava València en funció dels interessos del seu partit.

Mirem sinó els Pressupostos de 2015. On estan, Sra. Barberà, els diners del contracte

programa per a l’EMT, per a finalitzar la línia T-2 del metro, per a finançar el Palau de les Arts,

el Museu de Ceràmica González Martí o l'IVAM? Sap alguna cosa de diners per avançar en el

Parc Central o en el corredor mediterrani? Algun dia tindrem un Museu de San Pius V en

condicions? Algú es creia que vosté tenia pes específic en Madrid?

Sra. Barberà, vosté es molt lliure d’entrevistar-se amb el senyor Rajoy, però podia haver

dedicat una part del temps a millorar la situació de les inversions estatals en València. En

qualsevol cas, pocs dies després els Pressupostos ens diuen que són desastrosos, ofensius i

vergonyosos per a València. O s’oblidà vosté de les necessitats de València o el Sr. Rajoy no li

va fer ni punyeter cas.

La participació ciutadana és la gran assignatura pendent de la nostra ciutat. Vostéss són

al·lèrgics a la participació, només cal anar a un Consell de Districte per vore com han devaluat el

concepte de participació. Vostés, en la seua deriva autoritària, han convertit la democràcia en un

sol gest de votar cada quatre anys; vostés voran. Els temps han canviat i no s’han donat compte,

la ciutadania ja està farta d’esta manera de governar i els posarà al seu lloc a les pròximes

eleccions.

València posseeix un ric i històric sistema festiu de caràcter popular i participatiu. Destaca

el paper de les Falles, no només perquè són les festes majors del Cap-i-Casal sinó per la seua

extensa xarxa associativa de més de cent mil persones que anima i ajuda a organitzar també part

d’este sistema festiu.

Recentment, s’ha aprovat la nova Ordenança d’Ocupació de la Via Pública. Malgrat tardar

tres anys en veure la llum no s’ha fet de forma consensuada i participativa amb els sectors

afectats. El sector de les festes és un bon exemple de la falta d’informació per part del consistori 

al ser una ocupació de la via pública sense activitat econòmica i realitzada per persones

voluntàries. El PP no ha volgut entendre que les entitats festives no estan en les mateixes

condicions que una activitat empresarial a l’hora de realitzar projectes i gestions.
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Parlem un poc de l’ús del valencià en esta casa. Quants anys fa que no es cobrixen les dos

places de tècnic lingüístic? L’ús del valencià s’ha anat incrementant en l’Ajuntament, és cert.

Però només per la voluntat i l’esforç dels funcionaris. Ha crescut a pesar de la seua manca de

voluntat per utilitzar el valencià en els actes públics, Sra. Barberà. No passaria res si algun dia

vosté es dignara a parlar en valencià més enllà de la Crida. Ajudaria molt a normalitzar-lo en

l’Ajuntament i també en tota la societat.

Quan vosté arribà a l'Ajuntament criticava, amb raó, que València era una ciutat bruta.

Vint-i-quatre anys després estem en la mateixa. València és una ciutat bruta, molt bruta; sobretot

en els barris perifèrics. Li propose que un dia sense avisar -perquè si avisa tot estarà molt net-

visite i es passetge pels barris d'Orriols, de Natzaret o qualsevol altre que no siga el centre o els

barris turístics. Vaja sense estar constipada i percebrà les olors a urinari de molts carrers i

cantonades. No s'oblide de mirar l’estat deplorable dels jardins, la manca de poda dels arbres de

la ciutat. I vaja amb compte amb les palmeres i rames dels arbres, es cauen amb molta facilitat. I

per suposat, revise els parcs infantils i comprove el seu estat lamentable, atrotinats, plens de clots

i fem, perillosos per als xiquets.

Per què passa tot això? Les seues flamants empreses concessionàries no paren de fer

expedients de regulació d’ocupació als seus treballadors i cada dia hi ha menys treballadors per a

fer la faena, sobretot en vacances, al no substituir-se el personal. Algunes d’elles funcionarien

molt millor si foren municipals, com per exemple la de jardineria.

València és una ciutat descuidada i moltes vegades abandonada. Descuidada en temes

d’ensenyament on ens trobem amb instal·lacions escolars, en estat lamentable i perillós per a la

salut dels nostres escolars: cobertes de fibrociment, patis enrunats, bruts... Descuidada i

abandonada en temes socials, amb una quarta part de la població de la nostra ciutat que viu per

davall del llindar de la pobresa i amb vostés deixant la seua atenció a entitats benèfiques. Existeix

una mancança de vivendes socials i amb una gestió d'Aumsa en este tema més que qüestionable.

Descuidada amb els perills del racisme i la xenofòbia, que demane la posada en marxa

d’un pla integral contra estos comportaments. Descuidada amb la gestió dels seus centres

culturals com es veu al Teatre el Musical del Cabanyal. Descuidada en les pedanies, abandonades

pel que fa a transport metropolità, inclús per accedir a servicis bàsics com els centres

d’especialitats o en matèria d’infraestructures escolars públiques i assequibles.

Centenars de solars abandonats en tots els barris de València en estat lamentable, que

s’omplin de fem i males herbes, enfangats a les primeres pluges. Descuidats els carrers de la

ciutat que estan plens de clots, de parxes mal executats al tancar moltes vegades les clavegueres
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només amb ciment i provocant que el ferm siga irregular, amb perill de caigudes per a vianants i

ciclistes, i provocant una conducció més perillosa i sorollosa. Descuidat en buscar recursos per a

rehabilitar vivendes, eina fonamental per a baixar l’atur en la construcció.

Però també València és una ciutat aturada. Li recorde: el pàrking del Mercat Central; la

línia 2 del metro; el Parc Central que vosté en 1994 en un debat com este deia que ‘era el reto de

futuro que exige Valencia’, vint anys després, tot el seu parc de vies inalterat i dividint la ciutat;

el projecte del nou camp de futbol, vertader símbol de la situació de la ciutat; el poliesportiu de

Nou Moles, amb una bonica grua i bonic forat; el Centre de Majors de Montolivet; abandonada

en Vivers biblioteca, etc. Se’ls nota en tot, estan cansats, sense idees, incapaços de finalitzar els

seus propis i escassos projectes. I transmeten este cansament a tot l'Ajuntament.

Cal canviar i rectificar amb urgència les actuals formes de governar que vosté encapçala.

Formes antigues, autoritàries, sense perspectiva ni il·lusió, per a no continuar amb el tram tram

de sempre. Açò implica canviar a les persones que han de regir este Ajuntament.

Jo acabaria, Sra. Barberà, amb una frase agafada d’un polític del seu partit, José Maria

Aznar: ‘Váyase Sra. Barberá’.”

La  manifiesta:Sra. Alcaldesa

"Eso es lo que usted querría."

El portavoz del Grupo Municipal Socialista, , expone:Sr. Calabuig

“Muchas gracias, Sra. Alcaldesa.

Després de vint-i-tres anys en el govern de la ciutat convoquen vostés per primera vegada

un ple sobre l’estat de la ciutat, sense que siga l’oposició qui formalment els obligue a

convocar-ho. El que és un mínim democràtic en qualsevol ciutat aquí només s’ha convocat per tal

de tancar un cicle polític. Malgrat tot, no han sigut capaços d’entendre que en un ple com este

hauria d’haver estat la Sra. Barberà qui haguera començat les intervencions exposant la seua

gestió i les seues propostes per a què després tots els portaveus pogueren debatre amb la Sra.

alcaldessa, com passa en qualsevol institució democràtica excepte ací.

De nou, la Sra. Barberà obligarà el seu vicealcalde a fer el ridícul donant grotesques

explicacions de perquè no tenim dret a debatre amb vosté i atacar a l’oposició sense cap sentit ni

raó. Vosté, Sra. Barberà, ja no pot debatre perquè sap que la il·lusió, l’impuls i els projectes per a

esta ciutat s’acabaren fa molt de temps.

Lamentablement per als nostres veïns i les nostres veïnes este cicle que hui tanquem té

quatre elements que conformen un balanç profundament negatiu per a este quadrienni.

En primer lugar, deja Vd. Valencia en una crisis sin precedentes. Ni usted ni su equipo de

gobierno han sido capaces de reaccionar a la altura del drama económico y social que vive
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nuestra ciudad. No han sabido reorientar prioridades para los desafíos de un gobierno local del

siglo XXI porque están anclados en el pasado y porque las suyas se parece más a las de una

administración local del siglo XIX.

Inició usted su mandato afirmando solemnemente que su prioridad iba a ser el paro, pero

los 80.000 parados de 2011 serán más de 90.000 al acabar este año. Las políticas conservadoras y

especialmente los constantes recortes han provocado incertidumbre, la caída de la demanda

interna, el cierre de centenares de negocios y otros comercios que son esenciales para mantener la

vitalidad de esta ciudad.

La falta de empleo y los ataques al sistema de protección social están superando la

capacidad de los centros municipales de servicios sociales que apenas pueden atender al 50% de

las solicitudes de ayudas de emergencia para hacer frente a las necesidades más básicas, como

son el pago del alquiler, el agua, la luz o la manutención básica de las familias.

Los niveles de pobreza y de exclusión social siguen aumentando, especialmente entre las

familias trabajadoras de nuestra ciudad. Los menores han multiplicado por dos su presencia en

los comedores sociales de las ONG, como ellas mismas dicen, y son ya cerca de 30.000 las

familias que en Valencia malviven sin ningún ingreso regular. El desmantelamiento de las

políticas sociales y el retorno al asistencialismo y la beneficencia está ahondando y cronificando

las situaciones de precariedad y exclusión social.

Por primera vez en mucho tiempo Valencia pierde habitantes y jóvenes bien formados

tienen que abandonar nuestra ciudad para hacer realidad su proyecto de vida.

En segundo lugar, su último mandato pasará como un tiempo perdido para Valencia.

Empezó –así se ha citado anteriormente y es real- buscando sistemáticamente el enfrentamiento

con el anterior gobierno central y haciendo perder a Valencia muchas oportunidades, recursos y

empleos porque puso los intereses de su partido por encima de los de los valencianos y las

valencianas. Continuó, ya con un gobierno de su partido, constatando que Vd. y la derecha

valenciana pese a su sumisión partidista había perdido toda influencia en Madrid y que ninguno

de los problemas que atribuyó a anteriores gobiernos se solucionó ahora con el suyo.

Ni el Cabanyal, que continúa degradándose por su empecinamiento, ni la línea T2, ni el

Parque Central, ni el túnel pasante, ni la dársena, ni la fachada marítima. En los próximos meses,

eso sí, veremos alguna escenificación electoralista para dar la sensación de que algo se ha hecho

en este mandato, pero será de nuevo pura propaganda vacía de contenidos reales.

En tercer lugar, su pérdida de influencia y la marginación a que el gobierno central y el de

la Generalitat están sometiendo a Valencia agrava la crisis.

Todo ello se refleja en la caída de las inversiones de la Generalitat y del Estado en la

ciudad de Valencia, por encima de los ya drásticos recortes que aplican como media en esos
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espacios de competencia de los distintos gobiernos. Solo recordar, como ejemplo, que en los

últimos meses la Generalitat ha anulado definitivamente 30 proyectos por valor de cerca de 80

millones de euros que afectan a colegios, hospitales y vivienda en distintos barrios de la ciudad.

Usted se ha burlado cuando le hemos pedido explicaciones de su larga reunión oficial y en

la sede de la Presidencia del Gobierno con el Sr. Rajoy. Pero los valencianos y las valencianas

tienen derecho a saber de qué se habló, qué se acordó y en que les afectará lo que se dijo en esa

reunión oficial en sede oficial. De momento, lo que sí que saben ya es que los nuevos PGE han

sido un desastre para Valencia, han sido un desprecio humillante que usted no ha sabido para en

esa reunión y por lo visto en ninguna otra.

En cuarto lugar, he de decir que por acción u omisión no ha controlado lo que era su

responsabilidad y ha perjudicado la reputación de Valencia. Usted siempre quiso, y lo hizo con

profusión, exhibir su poder y su influencia en todas las instituciones. Pero no fue capaz de

ejercerlos para evitar el escándalo de Emarsa, con la desaparición de al menos 25.000.000 euros.

El caso Nóos, independientemente de cómo culmine el proceso judicial, es otro ejemplo de

irresponsabilidad. Cuando fue un instrumento para su propaganda, todo fueron fotos y

celebraciones. Cuando hubo que rendir cuentas de porqué los valencianos habíamos pagado a

sinvergüenzas actividades que nunca se hicieron, usted se escondió detrás de su vicealcalde y dijo

que era una entidad privada de la que usted no sabía nada.

No menos responsable es usted del desastre que durante los años anteriores ha padecido

Feria Valencia, de cuyo patronato no solamente es la presidenta sino que además nombra

patronos y miembros del Comité Ejecutivo, algunos de los cuales están aquí sentados.

Otra vez, de nuevo, jactarse de su poder y de su influencia a lavarse las manos y a decir

que es una entidad privada con la que usted no tiene nada que ver. Facturas falsas, sobrecostes

multimillonarios…, de eso sí que no tiene nada que ver. Pero su gestión, una vez más, ha

contribuido al desprestigio y a la pérdida de reputación de Valencia y una de sus instituciones

estratégicas como es Feria Valencia.

Sin embargo, este tiempo como bien saben ustedes toca a su fin y nosotros queremos

ofrecer en este sentido claramente una alternativa a los valencianos y las valencianas, y decirles

que hay esperanza porque esta ciudad puede, porque tiene gente fantástica que puede relanzar

esta ciudad, porque tiene unas condiciones excepcionales y estamos seguros que muchos

valencianos vamos a unirnos para rebelarnos ante el hecho de que el corazón de Valencia está

perdiendo vigor e intensidad y de que estemos condenados a caer en un ciclo de decadencia que

no se merecen los valencianos y las valencianas.

Hay una alternativa clara a la ciudad paralizada y endeudada que nos dejan, por cinco la

deuda y un tercio de inversiones. Valencia con sus inmensas potencialidades humanas y la

situación que tiene no tenemos ninguna duda que se pondrá en marcha de nuevo.
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Donde ustedes fueron insensibles a la difícil situación de las familias, habrá becas para

comedores, para libros, para transporte. Donde ustedes derriban, o tapian, o abandonan, nosotros

rehabilitaremos. Donde ustedes abandonan la huerta y la ponen a los pies de los caballos de la

especulación, nosotros la pondremos en valor. Donde hay parálisis, habrá acción. Donde hay

beneficencia, habrá políticas sociales. Donde hay indiferencia ante los problemas de los

ciudadanos, habrá compromiso con ellos. Donde hay Valencia solo para unos, volverá a haber

una Valencia para todos. Y donde hay despotismo, habrá diálogo, consulta y presupuestos

participativos.

Valencia, señoras y señores, necesita nuevos horizontes para responder a los retos de los

nuevos tiempos. Valencia ha de tener unas ambiciones colectivas y unos objetivos compartidos

que ustedes no han querido tener pero que hemos de tener para construir la ciudad del siglo XXI

que debemos ser, que aspiramos a ser. Valencia, estamos seguros, volverá a caminar junto a otras

ciudades que hoy son protagonistas de la nueva economía del conocimiento y de la creatividad,

con los servicios de alta calidad que merecen los valencianos y las valencianas, progresando de

forma sostenible y contribuyendo a la transición energética, y ofreciendo desde luego

oportunidades a todos los vecinos que vivan aquí independientemente del barrio o de la familia

donde nació.

Muchas gracias.”

El portavoz del Grupo Popular y vicealcalde, , expone:Sr. Grau

“Gracias, Sra. Alcaldesa. Sras. y Sres. Concejales.

Antes de entrar a relatar realmente cuál es el estado de la ciudad, quiero agradecerles a los

tres portavoces la intervención que han tenido porque han reflejado claramente la ciudad de

Valencia que ellos piensan. La ciudad triste, la ciudad sin impulso. Y sobre todo, y lo que es

peor, la ciudad sin proyecto. Simplemente con vagas promesas demagógicas, con falta absoluta

de ningún criterio, ni fundamento, ni rigor.

Dicho esto, desde el gobierno municipal bajo la dirección y coordinación de la alcaldesa Dª

Rita Barberá, hemos impulsado con responsabilidad y sensibilidad, teniendo en cuenta las

peculiaridades de cada momento, las actuaciones precisas para que Valencia continuara

avanzando con firmeza, con expectativas de futuro, cuidando y defendiendo nuestras señas de

identidad, nuestra personalidad y nuestras tradiciones dentro de la pluralidad de España. Me

causa cierta risa, Sr. Ribó, oírle a usted hablar de las Fallas.

En años anteriores decidimos anticipar la construcción de equipamientos, más de mil, para

que los valencianos pudieran disfrutar de ellos cuanto antes y por eso recurrimos al crédito. Y ahí

están todos y cada uno de los euros que actualmente están justificados, firmados, realizados y

disfrutándolo los valencianos, con anterioridad. Por eso estamos devolviendo, como es lógico,

aquél dinero que se anticipó para esas inversiones que nunca ningún otro gobierno en la etapa

democrática fue capaz de hacer para esta ciudad.
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Cuando la situación no ha sido propicia hemos disminuido al mínimo las inversiones

propias, y esto quiero matizarlo, y hemos logrado reducir la deuda hasta el punto de encontrarnos

en condiciones de, en el próximo año 2015, volver a un nivel de inversión similar al de antes del

inicio de la crisis y con recursos propios. Y ello, además, sin aumentar la presión fiscal.

Mientras tanto, nos hemos preocupado por mantener y mejorar los servicios existentes, con

decisiones serias, rigurosas, contrastadas, con planificación económica y sin propuestas

imposibles o demagógicas, como las que les he oído a ustedes.

Con el fin de aliviar los efectos de la crisis económica sobre los ciudadanos, como he

dicho, hemos mantenido baja la presión fiscal y hoy Valencia es una de las ciudades españolas

que ejerce una menor presión fiscal. Hemos congelado los impuestos, hemos incrementado las

facilidades de pago de tributos y sanciones, ofreciendo la posibilidad de fraccionarlos y

aplazamientos.

Somos plenamente conscientes de que la complicada situación económica ha tenido una

gran incidencia en muchas personas, especialmente en quienes son más vulnerables. Por ello

hemos dado una prioridad absoluta a las actuaciones dirigidas al fomento del empleo y a la

protección social.

En 2012 pusimos en marcha un ambicioso Plan de Empleo y Emprendimiento, con un

presupuesto anual de 10.000.0000 euros. Hemos sido el primer Ayuntamiento en lanzar un

programa de ayudas para emprendedores dotado de 16.000 euros por proyecto, que incluye un

seguimiento y tutelaje de dos años. Hemos impulsado la red VIT Emprende, que ya cuenta con

más de 150 miembros. Hemos puesto en marcha en Las Naves un espacio colaborativo al estilo

de los existentes en las principales ciudades europeas, que funciona como programa piloto del 

proyecto que se desarrollará en La Harinera.

En junio de 2013 nos convertimos en el primer ayuntamiento en adherirse a la Estrategia

de Emprendimiento y Empleo Joven 2013-2016, del Gobierno de España. En este marco,

elaboramos un Plan de Actuación del que ya se han beneficiado casi 30.000 jóvenes, poniendo

como objetivo la orientación hacia nuevas formas productivas en vez de aferrarnos a modelos

obsoletos y fracasados de inversión pública que ustedes preconizan. Ésta es la realidad de la

inquietud social, de la que ustedes o no se enteran o no se quieren ni enterar y por eso hablan

ustedes de beneficencia y de no sé qué historias más. Porque están aquí y su ceguera les hace

hasta desconocer la realidad de la calle.

Desde nuestro ámbito competencial hemos contribuido a reforzar la tendencia positiva en

la creación de empleo. Según los datos del Servef, el número de desocupados registrados en la

ciudad a 30 de septiembre de 2014 fue de 76.484 personas, muchos, muchísimos, demasiados.

Pero 610 menos que a 31 de agosto, con un descenso del 0,8% y con una evolución interanual del

6,3% a la baja. Es decir, en un año se han reducido 5.114 y han aumentado los contratos

registrados en un 33,7%. Por supuesto, insisto, que es insuficiente. Pero las cifras indican un



ACTA - PLE

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE 14 D'OCTUBRE DE 2014 14

cambio de tendencia y que vamos por el buen camino. Y no mienta usted, Sr. Calabuig, con sus

90.000 inventados, no mienta usted miserablemente tratando de aumentar unas cifras que las

estadísticas del Servef le desmienten y le ponen en evidencia una vez más, Sr. Calabuig. El que

hace el ridículo es usted.

Mientras sentamos las bases para el relanzamiento de la actividad productiva, en estos

últimos años hemos aumentado los recursos destinados a las personas y colectivos más frágiles.

Desde 2011, hemos aumentado el presupuesto de Bienestar Social en 1.000.000 euros. Ya en

2009, adelantándonos a los efectos de la crisis, decidimos destinar 1.000.000 euros a la

adquisición y reparto de alimentos a las personas en situación de necesidad, a lo que tengo que

recordar, señores socialistas, que ustedes se opusieron y lo negaron, y lo tuvimos que hacer con

nuestros propios recursos. Y seguimos dedicando cada año esa cantidad a quienes más lo

precisan a través de un convenio con el Banco de Alimentos. Con el Banco de Alimentos, sí, Sr.

Sanchis. Y con otras instituciones que gestionan esto con absoluta legitimidad, en un estado libre

y no estatalizado como el que usted sueña. Su modelo ya sabemos cuál es, su paradigma para qué

se lo voy a repetir. El fracasado allá donde las libertades lo han permitido hacer fracasar y

únicamente vigente allí donde hay ausencia total de libertad.

En estos últimos tres años hemos incrementado el importe destinado a ayudas de

emergencia, pasando de 1,8 millones a 2,3 millones, con el fin de que todas las solicitudes que

cumplan los requisitos puedan ser atendidas. Miente usted, Sr. Calabuig, una vez más cuando

dicen que quedan desatendidas.

En 2012 abrimos un nuevo comedor social municipal, con un presupuesto de 172.000

euros. Y este verano hemos creado nuevas modalidades de ayudas dirigidas a la manutención y

alimentación, especialmente de los menores. Así, se han destinado 280.000 euros para ayudas de

comedor escolar durante los meses de verano y 200.000 euros para la tarjeta ,Valencia Contigo

que ha permitido ayudar a 700 familias sin recursos en la compra de productos de alimentación e

higiene y que se dotará de 100.000 euros más hasta final de año. Ésta es la realidad y no esas

promesas de que ustedes harán no sé qué de comedores escolares, que ya están hechas. Digan

ustedes una sola cifra, digan cómo lo van a financiar, digan de dónde van a sacar los recursos,

digan cómo los van a administrar y déjense de demagogias baratas fuera absolutamente de

contenido ninguno. Dejen de engañar miserablemente.

El  ha aumentado su presupuesto de 5,4 millones a 6,1Servicio de Ayuda a Domicilio

millones y los destinatarios han pasado de 1.596 a 1.690. También se ha aumentado el alcance

del programa  y el de , al que se destina más de 1.000.000 eurosMenjar a Casa Teleasistencia

anualmente, con lo cual se ha conseguido eliminar la lista de espera.

Por lo que respecta a la vivienda, en 2012 pusimos en marcha un Servicio de

, para atender a las personas que no pueden hacer frente a unIntermediación Hipotecaria

desahucio. Fuimos los primeros y con un éxito de más de un 50% en sus labores de mediación.

Pero también, gracias a la acción municipal, 125 familias en situación de especial vulnerabilidad
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cuentan con vivienda social. Además de los beneficios pactados con inquilinos de viviendas de

Aumsa, con el compromiso de que nadie perderá la vivienda por situación de emergencia social.

Eso también lo ignoran ustedes malévolamente porque no les interesa.

En estos años, a pesar de nuestra lógica priorización de las medidas de empleo y protección

social, no hemos perdido de vista nuestro modelo de ciudad que, además de emprendedora,

comprometida y solidaria, es una ciudad con equipamientos que aseguran la calidad de vida de

sus barrios. Una ciudad que tiene más de 6 m  de zona verde por habitante, no digan ustedes2

falsedades, señores de Compromís, sólo el cauce del río tiene 1.000.000 m  y ustedes dicen que2

eso no lo hay en toda la ciudad. Mírense la verdad y no mientan. Esto queda patente en premios

como el , por el impulso de la práctica de actividades físicas saludables.NAOS

También nos hemos esforzado en implantar de forma completa la administración

electrónica, reduciendo los tiempos de respuesta y las cargas administrativas y aumentando la

eficiencia.

El Ayuntamiento sigue realizando la promoción de hábitos saludables en adolescentes,

trabajos de detección precoz de la hipertensión ocular, prevención del cáncer de piel y

drogodependencias, con más de 3.000 asistencias.

Incluso en momentos de austeridad, desde 2011 hemos destinado una inversión de

76.300.000 euros a diferentes equipamientos e infraestructuras de la ciudad y hemos incidido en

medidas de ahorro.

Las políticas de captación, tratamiento y distribución de agua junto a la labor de

concienciación ciudadana nos ha permitido rebajar el consumo en un 13,7% y conseguir una

eficiencia de un 90% por encima de la media española.

El cambio climático es una de nuestras principales ocupaciones. Desde el 2009 en que la

alcaldesa firmase en Bruselas el Pacto de Alcaldes para la Adaptación al Cambio Climático,

hemos recibido reconocimientos nacionales e internacionales como la Bandera Verde como

Municipio Responsable y la Escoba de Platino.

La implantación de nuevas tecnologías en el alumbrado público ha permitido un ahorro en

la factura anual de 676.000 euros, equivalente a 4,5 millones de kwh. Desde 2009 hemos

reducido el consumo de energía de alumbrado público en más de un 27%, lo que ha supuesto un

ahorro de 10.750.000 euros.

Valencia es una ciudad cada día más ecológica y también mejor comunicada, en la que

actualmente el 76,4% de los desplazamientos se hacen a pie, en bicicleta o en transporte público.

Y seguiremos avanzando en este sentido en el marco del , ése quePlan de Movilidad Sostenible

tanto denosta usted, ése que tan mal le parece a usted. Cada vez más valencianos se desplazan en
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bicicleta gracias a , a las ciclocalles y a los más de 165 kilómetros de itinerariosValenbisi

ciclistas, que en los últimos años se han incrementado en 20 y que se incrementará en breve con

el carril bici de la ronda interior y nuevos viales y puentes.

Los autobuses de la EMT han ganado 800.000 pasajeros en el último año. A ello, sin duda,

han contribuido las iniciativas como el nuevo título para los jóvenes -la  el ,EMT Jove-,  Correnit

que conecta las zonas de ocio de la ciudad, y el servicio especial para los turistas que

desembarcan en Valencia y que desde que se puso en marcha en julio de 2013 ha trasladado a

90.000 cruceristas. 

El turismo sigue siendo uno de los sectores estratégicos para la ciudad. Su repercusión en

la creación de empleo y el impacto económico es de 1.500 millones de euros anuales. De 2009 a

2013, a pesar de la adversa situación económica, las pernoctaciones han crecido un 18%, en gran

parte debido al aumento de la extranjera que han aumentado en un 52%. Esto ha permitido la

internacionalización, la desestacionalización y la segmentación del producto que incluyen la

vertiente cultural, medioambiental, el turismo de negocios, el de cruceros, al que añadir ahora

recientemente la promoción de Valencia como sede del Santo Cáliz y la celebración del Año

Santo como epicentro, con periodicidad quinquenal. Gracias a la acertada promoción turística,

Valencia es hoy uno de los diez primeros destinos europeos, excluyendo las capitales de nación.

Y a eso han contribuido notoriamente los grandes eventos, esos que tanto denostan ustedes,

esos que tan mal les parecen, pero que han sido muy positivos para el avance de esta ciudad y

para colocarla en el mapa, no de la corrupción que es lo que ustedes intentan reiteradamente.

Porque este gobierno puede presumir de llevar más de 20 años al frente del Ayuntamiento, con la

alcaldesa al frente, y sin un solo caso a pesar de que ustedes –y me alegro, Sr. Calabuig, de que

usted lo haya reconocido- que independientemente de cómo acabe el caso Nóos, ésa es su fe en el

Estado de Derecho. Ése es su espíritu democrático. El juicio popular, mediático, sin garantías.

Ésa es su visión de futuro. Ése es su sentido de la justicia y de la responsabilidad. Ése es el futuro

que ustedes ofrecen a los valencianos. Ése es el cambio que ustedes prometen a los valencianos,

la ciudad sin garantías, la ciudad triste, la ciudad sin impulso. Porque no son capaces ustedes –y

digo sus palabras, Sr. Calabuig-: ‘ ’, no suficientes paraMuchos valencianos nos vamos a unir

sacar más votos que este partido. Ahí les esperamos, Sr. Calabuig. A ese club de media docena

de perdedores cuyo único objetivo no es Valencia, es el quítate tú para que me ponga yo para

repartirse no se sabe qué botín, que en eso sí que están pensando ustedes y no este equipo de

gobierno. Ésa es la triste realidad.

Por lo tanto, y termino, Valencia, ha evolucionado imparable, con ritmos diferentes,

lógicamente, en función del momento. Desde el gobierno municipal hemos garantizado que así

fuera, gracias a una gestión responsable, seria, rigurosa, ambiciosa y comprometida con sus

habitantes, con quienes día a día construye la ciudad que ellos desean. Que ellos desean, no la

que ustedes planifican desde sus mentes.

Muchas gracias, Sra. Alcaldesa.”
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Abierto el segundo turno de intervenciones por la Presidencia, el portavoz del Grupo

Municipal EUPV, , expone:Sr. Sanchis

“Gràcies, Sra. alcaldessa.

Escoltant-li a vosté, Sr. Grau, em recorda una cançó que la gent major a qui li agrade la

música igual li sona, que deia: ‘Qué vida tan diferente la suya y la mía, señor presidente’. Doncs,

quines realitats tan diferents les que tenim des del Grup Municipal d’EUPV i la que vosté ha

exposat. Què diferent és la realitat, la visió, les propostes i les solucions.

Començaré per la duració d’aquest plenari, ho he dit en la meua primera intervenció. Un

plenari que hauria de tindre com a mínim una duració normal, sense limitació de temps, i on, com

es fa en la resta d’institucions democràtiques, poguérem anar dient i explicant les nostres

propostes i no anar mirant el rellotge per a què després vostés des de l’equip de govern ens

diguen que no tenim idees. Així és molt fàcil debatre, no sé si eixe és el model democràtic del

PP; no ho és, ni molt menys, el d’EUPV.

I després, pel que fa a les respostes que vosté ha anat desgranant o a les exposicions que

vosté ha anat fent, no ha entrat en qüestions de com l’atur ha continuat desbocat en aquesta ciutat

i com malgrat el que vosté diga continuem estant per damunt de la mitjana estatal amb eixe

23,61% de persones aturades a la nostra ciutat. O com continuem pagant en deute 72.000.000

euros, mentre les inversions solament són un 5% del Pressupost.

Com aquest govern no fa res per a què la ciutat de València no continue discriminada en el

PGE i en els de la Generalitat Valenciana. Com aquest govern no solament no diu res sinó que

quan diu després manifesta divisions notòries entre el que diu vosté un dia i el que diu la Sra.

alcaldessa un altre. La Sra. Alcaldessa diu que estem ben tractats pel Govern de Rajoy i vosté diu

que estem discriminats, alguna cosa falla també en la coordinació de l’equip de govern.

No som, per molt que diga vosté, Sr. Grau, una ciutat 30. No s’avança en la .peaonalització

Continuem sent una ciutat insegura pel que fa als ciclistes i als vianants. I per tant, no som ni

molt menys eixa ciutat que el Pla de Mobilitat que s’aprovà l’any passat deia que anàvem a ser.

L’EMT continua sent una empresa oblidada i endeutada, amb uns recursos econòmics que

aquest govern rebaixa any rere any en els Pressupostos i que a més a més no tenen solidaritat per

part del govern central.

No ha dit res vosté de com s’avança en la qüestió del Botànic, no ha dit res sobre com van

a encaixar legalment la modificació-adaptació del PEPRI que saben vostés que amb sentències i

ordes ministerials no té més recorregut que continuar paralitzant i marginant i degradant el barri

del Cabanyal.

No ha dit res de com anem a recuperar la funció social d’Aumsa amb uns pressupostos que

han retallat en quasi 10.000.000 euros en aquesta legislatura les seues inversions.
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No ha dit res de com anem a recuperar el sentit públic de la Fundació Turisme València

Convention Bureau per a evitar que es veja embolicada en casos de corrupció, com el cas Nóos

que ha afectat aquest Ajuntament.

No ha dit res tampoc de com afecta els col·legis públics per exemple la retallada de la

factura de la llum que molt ha condicionat també els problemes climàtics que ha tingut l’inici del

curs en els col·legis de la ciutat.

I no ha dit res tampoc de com València és de les principals ciutats de l’Estat espanyol que

està a la cua de la cultura en Espanya.

Per contra, nosaltres tenim propostes , que quan acabe la meua intervenció donarem a la(1)

Sra. alcaldessa perquè llija, segurament amb interés i detingudament. Però no tenim més temps

per a exposar-les ací. Són propostes de participació ciutadana, de finançament perquè creiem que

hi ha una altra forma de finançar aquesta ciutat i sobretot perquè les proposem -i vosté ho sap, Sr.

Grau- mes rere mes en les comissions i en els plenaris d’aquest Ajuntament.

Un model que és democràtic i li puc dir que el meu model és el model pel que deixaren la

vida milions de persones en tot el món i milers de persones en l’Estat espanyol per a lluitar contra

la Dictadura en aquest país. Per tant, cap màcula al Grup Municipal d’EUPV, ni a la meua força

política de quin és el nostre model de màxima llibertat i de màxima democràcia.

No diguen vostés, per tant, que aquest és un debat més. Saben que és el debat abans de les

eleccions, unes eleccions que les saben perdudes des del 25 de maig d’enguany. Unes eleccions

que estan perdudes tant per la tasca d’oposició de la ciutadania com de vostés de retallar,

d’endeutar i de deixar milers i milers de famílies d’aquesta ciutat sense cap tipus de futur. Per

això, vostés saben perdudes les eleccions i per això han precipitat aquest debat que a més a més

com deia al principi la seua configuració, el que ha intentat evitar, com els altres dos, és que des

de l’oposició puguem plantejar amb tranquil·litat les nostres propostes.

Gràcies.”

El portavoz del Grupo Municipal Compromís, , expone:Sr. Ribó

“Gràcies, Sra. alcaldessa.

Per un moment donat que vosté va ser la que va demanar aquest debat havíem cregut que

anava a participar en el mateix, que anava a fer com per exemple l’alcaldessa de Madrid, debatre

amb tots els portaveus sobre l’estat de la ciutat. No ha estat aixina, sembla que la seua incapacitat

a participar en un debat democràtic no l’arregla ni Sant Vicent. Què hi farem? Les coses són com

són i només els votants poden arreglar-ho.

I nosaltres quedem a l’espera de qualsevol ocurrència seua quan els portaveus ja no

puguem intervenir, Reglament en mà. És la seua manera de debatre, dir el que vol quan ja no se li

pot contestar.
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Sr. Grau, parlem de crèdits abans de res, de l’endeutament. Mire vosté, tot això que ha dit

em sembla perfecte, que es demanaren els crèdits per a pagar tots els deutes. Però el que no ha dit

vosté és que abans de demanar estos crèdits vostés ja havien superat els nivells d’endeutament

permesos, el que no ha dit vosté és que un percentatge elevadíssim d’ajuntaments de tota

Espanya no van necessitar demanar aquestos crèdits. Açò va passar perquè vostés malbaraten

molt, perquè vostés malgasten molt; en el passat sobretot.

Volia comentar el tema de l’ocupació. Em sembla important que quan parlem d’ocupació

intentem com Ajuntament a demés de fer coses molt concretes que poden arribar -com a dit

vosté, a 150 persones- a més gent. I li he parlat abans de la rehabilitació de vivendes.

Presentàrem Compromís una moció ací per a veure si es podia dinamitzar aquest tema ja que hi

ha diners europeus, ja que hi ha diners estatals per a la rehabilitació de vivendes, per a la

rehabilitació energètica. No se’ns va fer ni cas i eixe element és determinant per a millorar

l’ocupació de la gran bossa d’aturats que tenim en estat ciutat que és la de la construcció. És

fonamental, no s’ha fet res. En açò també han deixat abandonada la ciutat.

Igual que l’han deixada abandonada quan no aprofiten cap possibilitat per exemple

d’incentivar ni l’agricultura ecològica, ni l’agricultura de proximitat, quan s’obliden de tots els

temes europeus. L’altre dia en un diari apareixia que havíem perdut una subvenció per a la Llotja.

Açò passa massa en este Ajuntament. Sembla com si estiguérem massa cansats per a llegir els

diaris de la Unió Europea, per a demanar subvencions a l’Estat de coses que es poden fer. S’han

perdut moltes subvencions que hagueren pogut ajudar a incrementar el descens de l’atur.

Ha parlat vosté del turisme. Nosaltres tirem en falta una bona planificació turística, veiem

turistes en la nostra ciutat però moltes vegades no saben exactament què fer. Pensem que fa falta

un pla estratègic tant de programació turística com de comunicacions, tant de port com

d’aeroport que beneficie molt el turisme i la dinamització econòmica de la ciutat.

Ha afirmat vosté: ‘Vamos por el buen camino’. No s’ha atrevit a dir el que diu Rajoy: ‘Ese

árbol de raíces vigorosas’. Com que les arrels no es veuen, no es pot criticar tan ràpidament com

‘los brotes verdes’. Però li recomane que escolte al Sr. De Guindos quan se’n va per Europa i

quan veu que açò que diu vosté no està gens clar. A demés de què la gent no s’ho creu, no és cert.

Estem en un procés camí de la recessió una altra vegada, de la tercera recessió a nivell europeu.

Eixa és la realitat, la dura realitat. Vostés això del ‘buen camino’ els hi ho conta a la gent,

sobretot quan vegen els seus problemes econòmics.

Ha parlat vosté de què ha reduït la contaminació lumínica, jo l’invite que mire el que diuen

els experts. València continua sent una de les capitals del món amb un major nivell de

contaminació lumínica i açò ho poden veure tots els experts que estan treballant aquest tema.

S’han fet coses, no li ho vaig a negar, però queda moltíssim per fer i qualsevol comparació que es

puga fer amb una ciutat europea parla de malbaratament també de recursos en este tema. Algú va

dir que volia llegir a la nit el diari en una cantonada, aquesta pretensió de llum ens ha dut a unes

aberracions difícils de plantejar.
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Home, en el tema de la corrupció se m’ocorre una cosa. Reflexionem un poquiu, Sr. Grau,

respecte a les preocupacions dels valencians, el que diuen totes les enquestes. Alguna cosa

passarà en esta ciutat, en este país, per a què els valencians tinguem com a primer nivell de

preocupació -per damunt de l’atur que és una cosa que afecta directament, la crisi econòmica que

ens afecta directament- precisament la corrupció política. Per què serà? La gent no està cega.

Alguna cosa passa. Em diu: ‘ ’. Però mire, als voltants de l’AjuntamentAquí no ha passat res

s’han produït un conjunt de casos de corrupció en la frontera sempre, que si entrava, no entrava.

Açò que sempre voregem la legalitat. S’han produït muntó de casos de corrupció. Des de la

depuradora, passant pel cas Nóos..., podríem continuar perquè molts altres ens va a aparéixer.

I vull acabar amb açò que ens deia vosté del tema del repartiment del botí, li he de dir

aquell acudit en castellà: ‘Se cree el ladrón que todos son de su condición’.

Per què li ho dic? Perquè vostés entraren aquí en este Ajuntament a través d’una cosa que

li digueren ‘El pacto del pollo’, ‘El reparto del pollo’. Se’n recorden? Fa molts anys. Home, com

s’atreveixen vostés a parlar d’açò?

Gràcies.”

El portavoz del Grupo Municipal Socialista, , expone:Sr. Calabuig

“Moltes gràcies, Sra. alcaldessa.

El problema és que no volen vore la ciutat, ja no estan en la realitat de la ciutat. Perquè

moltes de les coses que vosté ha comentat, Sr. Grau, i que a vegades ens sorprenem quan ho

afirma la Sra. alcaldessa, no estan contrastades amb eixes persones que en esta ciutat s’han

quedat desocupats. Però és que a demés, la desocupació de llarga durada cada vegada arriba a

més gent i la desesperació de les famílies valencianes cada vegada és major perquè no volen vore

tampoc a eixes famílies per a les quals nosaltres hem demanat ajuda, que són famílies que ens

han vingut a dir-nos que se’ns acaba el menjador escolar i no tenim per a donar de menjar als

nostres xiquets.

Eixes coses passen en esta ciutat. I per tant, el que li dic realment és que estan encara vivint

en una època de València que desgraciadament ja no existix. Ens agradaria que fóra una ciutat

brillant i vibrant, però el problema que hi ha en estos moments és que tenim la major crisi

econòmica i social com li havia dit des del principi.

Després d’això, de tota la propaganda que ens expliquen vostés en els seus plans

d’ocupació, la realitat és que quan començaren este mandat hi havia 10.000 parats menys que els

que tindrem al final d’enguany i això és el resultat d’eixes polítiques, molta propaganda i pocs

fets. Vull recordar-li, per exemple, fets escandalosos que han passat ací. Es feren totes les fotos

del món en el pla conjunt amb la Generalitat i la Diputació, anunciaren i aparegué a tota plana

més de 1.300 llocs de treball. I quan nosaltres reclamàrem en la Comissió d’Ocupació quants

s’havien creat efectivament, s’havien creat només sis. Això és el que jo li dic propaganda. No han
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canviat les prioritats de l’Ajuntament i per molta propaganda que facen sobre estes coses no

poden solucionar el problema real perquè això suposa un canvi de prioritats, un canvi

pressupostari, un canvi polític molt profund que han sigut incapaços de donar a esta ciutat en

estos moments absolutament crítics.

El problema no solament és que cada vegada hi ha més aturats i no mentisc, les xifres són

de l’EPA. És que estan reconegudes com a valoració del paro en tota Europa. Són les que jo cite.

I he de dir-li també que no solament és eixe problema sinó que en esta ciutat cada vegada hi ha

menys persones actives, és a dir, més persones que estan desmoralitzades, menys persones que

estan ocupades. Esta ciutat continua destruint ocupació i això és una situació que hem de canviar

urgentment.

I menysprea vosté les inversions com si foren una cosa d’esquerres, una cosa d’intervenció

pública, antiga. Sap quin és el problema que hi ha? Recentment, el Ministeri d’Economia i

Hisenda ha fetes públiques les dades d’inversió per habitant de les deu primeres ciutats

espanyoles per habitants i nosaltres estem a la cua. Perquè invertir, independentment del color

polític que siga l’ajuntament, és molt important per a generar ocupació i per a fer més

competitiva la ciutat, i per tant per a donar més oportunitats d’eixir abans de la crisi.

No és una cosa solament ideològica, que també té una part. És molt important en moments

com el que estem vivint ara mateix. I quan em parla vosté de les ajudes d’emergència i de totes

les polítiques que fan li dic, per favor, si no ho ha fet parle amb les organitzacions que estan a

peu de carrer amb eixa gent, parle amb Creu Roja, amb Caritas, amb les institucions que estan

analitzant eixes realitats. I li explicaran que està molt bé que fiquen això de ‘Valencia contigo’,

com sempre amb tota propaganda, que ha afectat de moment a 350 famílies un mes i després un

altre més a 350 més. I resulta que en la ciutat tenim a 30.000 famílies amb problemes reals en

eixe àmbit.

Per tant, què estem fent a banda de fer rodes de premsa per a propaganda i coses

semblants? No estem atacant el problema perquè ja li dic que el problema era molt més profund,

el problema és que tenien que haver canviat les prioritats i no foren conscients d’on estaven

situats.

Dit això, només acabar explicant-li que pareix ser que vosté no distingeix el que és un

procés judicial d’una responsabilitat política. El que ha passat en Emarsa, el que ha passat en

Nóos, en que ha passat en la Fira i el que ha passat en moltes altres coses tindran o no

responsabilitats judicials, però tenen la greu responsabilitat política d’haver deteriorat el prestigi i

la reputació d’esta ciutat, i ningú se n’ha fet càrrec d’això. Això té una responsabilitat política de

què vostés haurien d’haver donat una resposta.

En qualsevol cas, com evidentment en este debat és molt difícil pel seu format

absolutament excepcional a Espanya, evidentment antiquat i evidentment poc democràtic, li

deixaré al finalitzar el ple per a què s’adjunte a l’Acta les nostres propostes .(2)
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Gràcies.”

El portavoz del Grupo Popular y vicealcalde, , expone:Sr. Grau

“Gracias, Sra. Alcaldesa.

Voy a responder a todas las cosas que han dicho ustedes, ya que hay un tema en común

que es el que les une. Sr. Calabuig, no hable usted de responsabilidades políticas sino judiciales

porque a usted y a su Grupo por dos veces el Juzgado les ha tirado al corral mi imputación y la

han vuelto a recurrir ante la Audiencia de Palma. ¿Buscando qué? Buscando el satisfacer ese

deseo de imputar a alguien en algún caso de corrupción cuando saben que no existe.

Eso no son responsabilidades políticas, eso es revanchismo, eso es falta de ideas, eso es

falta de ética y eso es falta –como dirían los castizos- de vergüenza torera. Ése es usted, Sr.

Calabuig. De los casos de corrupción que usted cita, cite uno sólo que afecte a este

Ayuntamiento. Van ustedes buscando vericuetos, si por aquí, si por allá, si por el otro lado.

Exactamente igual que buscan ustedes vericuetos en otras cuestiones porque carecen ustedes de

datos. Yo he hecho una intervención con datos concretos, con porcentajes, con cifras de

inversión.

Ustedes han estado todo el tiempo con palabrería vana y hueca sin dar un solo dato ni un

solo proyecto de esa ciudad tan estupenda que ustedes prometen a los valencianos que van a

hacer pero que no existe ni en sus ideas, que ya es triste. Porque ni un solo dato han sido capaces

de dar. Y en un alarde de imaginación en vez de ponerlos aquí para que los pudiéramos debatir el

Sr. Sanchis ha dicho que ahora luego los entregaría, muchas gracias. Nosotros los haremos

públicos, no se preocupe. Si usted no se atreve a hacerlos, los haremos nosotros, tranquilo.

Porque a nosotros no nos avergüenza recibir ideas de quien sea y no las rechazamos.

Que por cierto dice usted que en los regímenes que representa su ideología mucha gente se

dejó la vida, sí. Y se la siguen dejando, desgraciadamente. Es un pequeño matiz que usted ha

olvidado.

Hablaba usted, Sr. Ribó, de que malgastamos mucho. Esta ciudad tiene más de mil

equipamientos más que no tenía. Y cuando dice usted que estamos por debajo de las ciudades

europeas, saque usted una estadística, diga usted un dato. Decir que no sé dónde, en la ínsula

Barataria de D. Quijote de la Mancha o de Sancho Panza mejor dicho, estaban tan estupendos es

muy fácil.

Yo les reto a ustedes a que con cifras y con datos, como nosotros hemos traído aquí,

tengamos un debate serio y riguroso, y que expongan ustedes sus ideas y sus propuestas, y cómo

las piensan financiar, y de dónde piensan sacar el dinero, y cómo piensan gestionarlo. Díganlo,

para que ese cambio tan estupendo que prometen ustedes sepan los valencianos de qué va. Son

ustedes unos vendedores vulgares de ideas, como los del Oeste que iban vendiendo fármacos

estupendos y elixires de la vida. A eso se dedican ustedes, a la venta de crecepelos y elixires. Ésa

es la triste realidad porque ni un solo dato he escuchado en este debate, ni una sola propuesta.
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Hablaba usted del modelo de turismo, que no están de acuerdo. Pues están de acuerdo la

inmensa mayoría de los empresarios del sector turístico, que son los que entienden del tema, que

son con quienes estamos permanentemente en contacto. Ésa es la realidad, ésa es la verdad,

aunque ustedes la quieran negar. La verdad al final termina por salir a la luz y es la que es, y es

que esta ciudad en época de crisis ha crecido un 18% en pernoctaciones.

Ésa es la realidad y no las fantasías y las críticas de ustedes, carentes como he dicho de

criterio, de fundamento, de financiación y de ideas. Ésa es la triste realidad.

Por lo tanto, señores de la oposición, hagan ustedes ese programa tripartito y que nos

enteremos de una vez todos los ciudadanos de Valencia de qué ciudad ofrecen ustedes para que

por lo menos ese club de perdedores unido plantee unas ideas juntas. Porque habla usted del

Pacto del Pollo, pues hasta en eso se equivoca. El Pacto del Pollo no fue en esta casa, fue cinco

años después en la Generalitat. Y les digo más, el pacto que se firmó en esta casa entre UV y el

PP era con unos programas conocidos de todo el mundo, perfectamente similares y compatibles.

No como el de ustedes, que les reto a que lo presenten aquí para que veamos a ver esas ideas

contrapuestas que tienen unos de otros cómo las plasman. A ver cómo se hace eso.

Porque para que una ciudad tenga futuro lo primero que tiene que tener es seguridad

jurídica; lo primero que tiene que tener es ideas claras; lo primero que tiene que tener es un

programa de futuro claro, escrito, en negro sobre blanco, con datos y con su financiación. Ése es

el reto que tienen ustedes por delante si quieren debatir sobre el futuro de la ciudad, porque desde

luego del presente ni idea.

Gracias.”

 

ANEXOS
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##ANEXO-1503269##

 

Debat  de la ciutat. València, 14  d’octubre del 2014 

 

VALÈNCIA, UNA CIUTAT IGUALITÀRIA, 
SOSTENIBLE I HABITABLE  

 

EUPV aposta per una ciutat en la qual totes les persones tinguen els 
mateixos drets i puguen gaudir dels serveis públics visquen en el 
barri que visquen. Per això entenem que és imprescindible garantir 
els serveis públics com a eix de l’equilibri social i l’accés de totes les 
persones als mateixos.  

Defensem doncs, una gestió directa dels serveis públics i proposem 
un model de ciutat més just, més social, més sostenible  que prioritze 
els següents aspectes: 

 

PARTICIPACIÓ CIUTADANA 

L’opinió de la ciutadania és important a l’hora de configurar el model 
de ciutat. Per això, cal obrir espais reals de participació, on totes les 
persones se senten escoltades. 

• Descentralització efectiva a través de les Juntes de districte. 
• Pressupostos participatius. 

 

FINANÇAMENT: 

• Un finançament local més just. Reforma de la Llei Reguladora 
de les Hisendes locals. 

• Derogació de la Llei de Bases de Règim Local. 
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Debat  de la ciutat. València, 14  d’octubre del 2014 

HABITATGE 

• Ús social de l’habitatge. Lloguers per part d’AUMSA que 
afavorisquen la solidaritat i  la cohesió social. 

• Elaboració d’un pla d’Inspecció Tècnica d’Edificis, 
singularments als centres històrics dels barris. 

 

MOBILITAT: 

El Pla de Mobilitat Urbana Sostenible, no respon, des d’EUPV, a les 
necessitats de la nostra ciutat. Cal recuperar per a la ciutadania  
espais col�lectius, potenciar els centres dels barris com a eix de 
convivència. En definitiva, posar a la persona com a centralitat 
fomentant serveis de proximitat i una mobilitat sostenible. Per això 
caldria un nou pla que hauria d’abordar:  

• Conversió de grans espais en zones per a vianants com ara la 
Plaça de la Reina o l’Albereda i els centres històrics dels barris. 

• Supressió de les barreres arquitectòniques i sensorials. 
Calendari per a l’adaptació de la ciutat a la diversitat funcional. 

• Potenciació de l’EMT. Adequació de parades a la diversitat 
funcional. Més freqüència, restabliment de línies com la  L5B i 
la recuperació d’itineraris suprimits.  

• Apropar les pedanies del Sud amb la ciutat apostant per l’EMT 
com a prestària del servei.  

• Foment de l’ús de la bicicleta. València ciutat 30. Carrers 30 i 
connexió de tota la xarxa del carril bici, senyalització correcta 
del mateix. Gestió directa del servei Valenbisi. 
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Debat  de la ciutat. València, 14  d’octubre del 2014 

 

MEDI AMBIENT 

• Recuperació i millora en la freqüència dels serveis de neteja. 

• Manteniment adequat de les zones verdes i enjardinades. 

• Condicionament de les zones verdes grafiades com a tal en 
el  PGOU especialment en la zona de la Malva-rosa. 

• Condicionament dels solars de propietat municipal per a 
usos socials com horts urbans o zones esportives. Malilla o 
Benimàment són exemples clars dels solars als quals els hi 
hem de donar un altres ús. 

 

EQUIPAMENTS 

• Planificació d’equipaments per tal que no es produesquen 
casos com el del poliesportiu de Nou Moles. 

• Utilització del Patrimoni per a usos socials com ara les Naus 
de Ribes al futur Parc Central. 

• Pla de manteniment dels edificis municipals, especialment 
dels col�legis, que garantisquen la pintura i la renovació de 
les instal�lacions elèctriques. Desmantellament de les 
estructures de fibrociment. 

• Dotació pressupostària per a la modernització de les 
biblioteques. Més punts d’accés a Internet. Introducció del 
llibre electrònic. 
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Debat  de la ciutat. València, 14  d’octubre del 2014 

 

PATRIMONI 

• Pla de manteniment i conservació del patrimoni de la ciutat. No 
podem deixar perdre els béns d’interés com ara Les Alqueries 
del Moro, de la Torre, de Serra, el tinglado del Port, o el 
complex arqueològic de l’Almoina. 

• El Cabanyal-Canyamelar. Derogació del PEPRI Cabanyal. 

• Aplicació del principi de precaució en el model de la gestió del 
patrimoni. Sentències, com ara la de Tabaquera i La Punta  
avalen que aquest no és el model. 

 

GRANS PROJECTES 

Els grans projectes han de servir per fer una ciutat cohesionada, des 
del respecte a la identitat dels barris que la conformen. València ha 
d’afrontar en el pròxims anys:  

• La franja litoral. Participació ciutadana i disseny de la franja 
litoral que unisca els poblats marítims, de nord a sud,  amb la 
ciutat i no faça barris elitistes i segregats. Ús social de la 
dàrsena. 

• Parc Central. Hem de fer sentir la veu de la ciutat davant 
l’administració central i exigir la inversió suficient i un 
calendari d’execució raonable per tal de fer efectiva una 
reivindicació històrica.  
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##ANEXO-1503271##

Debate sobre el  
estado social de la ciudad 
 
 

 
OFICINA DE PRENSA DEL GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA EN EL AYUNTAMIENTO DE VALENCIA 

 

Plaza del Ayuntamiento, 1. Valencia. Teléfono: 96 352 28 55 / 610 53 40 75  
 E-mail: prensa-psoe@valencia.es / prensa.gpsoevalencia@gmail.com 

 
1. Impulsar la actividad económica , crear empleo y reducir las 

desigualdades. Apoyo a las empresas de base tecnológica y start-up. 
Plan de rehabilitación, más inversión pública para modernizar Valencia y 
políticas activas de empleo, especialmente para jóvenes y trabajadores 
de mas de 45 años. Facilitaremos el pago de los tributos municipales. 
Ayudas fiscales a la rehabilitación de locales comerciales. Mejora y 
expansión de la red de mercados municipales adaptándolos a la nueva 
organización de la vida familiar. Cursos de apoyo al pequeño comercio, 
programas sectoriales de formación para comercio emergente. 

 
2. Devolver el derecho a los servicios públicos , impulsando la máxima calidad 

para los servicios básicos que se prestan en Valencia independientemente de 
la institución que los gestione. La educación, la sanidad o los servicios para la 
dependencia, conciernen a la ciudad porque son esenciales para el bienestar y 
para que todos los vecinos y vecinas tengan las mismas oportunidades. En 
materia sanitaria, exigiremos el mapa sanitario de la ciudad; en educación, 
proponemos un plan de rehabilitación de la red de centros públicos de la 
ciudad, la erradicación de barracones retomando la construcción de nuevos 
centros así como la creación de una red pública de guarderías de 0 a 3 años. 

 
3. Universalizar el bienestar . Un plan de acción contra la pobreza que 

apoyará a las familias y garantizará los derechos básicos como la 
vivienda, la alimentación, la salud o la educación. Trabajar por la 
inclusión social necesita de una acción integral y coordinada de todas 
las áreas del Ayuntamiento de Valencia, no exclusivamente del área de 
servicios sociales; Incidiremos en la territorialización de la precariedad, 
en barrios como Nazaret, Campanar o San Marcelino. Trabajaremos 
sobre el envejecimiento de la población y por la cualificación de los y las 
jóvenes, en concreto, sobre la formación de aquellos que abandonaron 
para dedicarse a la construcción y que hoy no tienen la posibilidad de 
plantearse un proyecto de vida. Contaremos con la cooperación de las 
organizaciones civiles, pero será desde el gobierno de nuestro 
ayuntamiento, asumiendo nuestra responsabilidad, desde donde 
trabajaremos por corregir las desigualdades y ofrecer oportunidades a 
todas las personas. 

 
4. Garantizar la honradez , la responsabilidad, la participación, la 

transparencia y la rendición de cuentas. Presupuestos participativos, 
tecnologías al servicio de los ciudadanos y apoyo al tejido asociativo. 
Dotaremos de más competencias y presupuesto a las Juntas de Distrito. 
Potenciaremos el papel del Consejo Social de la Ciudad. Impulsaremos. 

 
5. Proteger la Valencia verde, solidaria y habitable . Puesta en marcha 

de la Agenda 21 en la ciudad de Valencia, estableciendo un código de 
buenas practicas ambientales como primer paso. Constitución del 
Consejo Municipal del Medio Ambiente. Ampliación del los parques de 
Benicalap, Carolinas de Benimamet y la Rambleta. Concurso de Ideas 
para diseñar y construcción de tres áreas infantiles de ocio de 
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Debate sobre el  
estado social de la ciudad 
 
 

 
OFICINA DE PRENSA DEL GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA EN EL AYUNTAMIENTO DE VALENCIA 

 

Plaza del Ayuntamiento, 1. Valencia. Teléfono: 96 352 28 55 / 610 53 40 75  
 E-mail: prensa-psoe@valencia.es / prensa.gpsoevalencia@gmail.com 

características similares al Gulliver, para ubicar en las ampliaciones del 
Parque Carolinas de Benimàmet y Benicalap y en el nuevo parque Sur 
de Malilla. Planes de restauración paisajística en la zona de Pinedo Sur 
liberada con la sentencia sobre el PRUG y Castellar libre de la base de 
contenedores. Elaboración de auditoria energética del alumbrado público 
y edificios municipales. Medidas urgentes de reducción del consumo 
energético del alumbrado público para cumplir con la Plan Energético de 
75 Kilovatiohora por habitante y año. Exigir a la Generalitat a la 
conclusión del Colector Norte Tramo Pont de l’Assut de l’Or, puente 
Astilleros. Dotar de suficiente consignación presupuestaria para la 
óptima limpieza de calles, plazas jardines  y recogida domiciliaria de 
basuras. Adopción de medidas para reducir la contaminación 
atmosférica: limitación uso vehiculo privado, reducción velocidad, asfalto 
fonoabsorbente. 

 
6. Actuar sobre la ciudad consolidada  y la rehabilitar nuestros barrios. 

Redactar un Plan Municipal de Rehabilitación que entre otras cosas 
incorpore las ayudas a la rehabilitación de fachadas de edificios con más 
de 40 años de antigüedad y actuaciones preferentes sobre los edificios 
protegidos, con la incorporación de ayudas a la rehabilitación del 
patrimonio rural. Levantar la suspensión cautelar de otorgamiento de 
licencias en el Cabanyal; adaptar el PEPRI a la orden ministerial con la 
participación de las entidades y aprobar un plan de revitalización 
comercial del barrio. Solicitar a la Generalitat la firma del III Convenio 
RIVA para la rehabilitación de la Ciutat Vella, que incorpore entre otras 
actuaciones la rehabilitación de viviendas y la muralla árabe como eje 
prioritario. Promover con la Generalitat Valenciana la firma de convenios 
para actuaciones preferentes y estratégicas en la ciudad como el 
entorno de San Miguel de los Reyes; nuevo convenio actuaciones 
prioritarias en Natzaret; revisión convenio Puerto. Suspender las 
actuaciones llevadas a cabo en la revisión del PGOU y Elaborar Planes 
de Reforma Interior en los barrios, delimitando unidades de ejecución, 
para conseguir las dotaciones públicas necesarias sin necesidad de 
recurrir a la expropiación de suelo. Elaborar un Plan de Intervención de 
la recuperación del patrimonio olvidado, en los edificios catalogados 
destinados a equipamientos públicos. Solicitar a la Generalitat la rebaja 
del precio de la vivienda protegida e impulsar convenios para la 
construcción de alojamientos dotacionales para jóvenes. Solicitar a la 
Generalitat la aprobación del Plan de Acción Territorial de la Huerta y 
aprobar proyectos para huertos urbanos; itinerarios paisajísticos; 
recuperación de parcelas degradadas; o Planes Especiales como el 
previsto en dicho documento para la huerta de En Corts y Rovella. 
Estudiar las modificaciones necesarias en los proyectos llevados a cabo 
sin consenso vecinal. Impulsar junto con la Generalitat los proyectos 
estratégicos de la ciudad donde intervengan las administraciones estatal 
o europea: Remodelación red arterial ferroviaria de Valencia (Eje 
Pasante; Nueva Estación; Parc Central y urbanización Federico García 
Lorca hasta la V-30 entre otras); corredor Mediterráneo; Cuarteles Calle 
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estado social de la ciudad 
 
 

 
OFICINA DE PRENSA DEL GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA EN EL AYUNTAMIENTO DE VALENCIA 

 

Plaza del Ayuntamiento, 1. Valencia. Teléfono: 96 352 28 55 / 610 53 40 75  
 E-mail: prensa-psoe@valencia.es / prensa.gpsoevalencia@gmail.com 

San Vicente; infraestructuras viarias; Proyectos integrales de 
sostenibilidad;  Proyectos de recuperación paisajística en el Parque 
Natural de la Albufera; Rehabilitación Cuartel de Zapadores; Ampliación 
Museo Bellas Artes; Culminación red metro / tranvía ciudad Valencia; 
Coordinación Transporte Área Metropolitana y firma contrato Programa. 
Impulsar la culminación de los tres grandes parques de la ciudad: 
Camales en Benimàmet; Rambleta en Sant Marcel.lí y Benicalap. 
Impulsar los Programas de Actuación Integrada atascados, encargando 
a AUMSA la gestión de los que proceda. Impulsar la ocupación de las 
viviendas municipales vacías, destinando parte de ellas a familias en 
riesgo de exclusión social. Ampliación de las naves laterales de 
Tabacalera demolidas de manera irregular y recuperación del espacio 
público del Palacio de Exposición y entorno. Potenciar la actividad de la 
empresa municipal AUMSA, con el encargo de proyectos de barrio. 

 
7. Impulsar políticas sostenibles de movilidad  que potencien la 

utilización del transporte público y transporte alternativo a pie y en 
bicicleta. Compromiso de celebrar  actividades permanentes de 
concienciación; jornadas de movilidad y eventos como el “Día europeo 
sin coche”. Llevar a cabo “Proyectos de Recuperación de Espacio 
Público” en todos los barrios de la ciudad, adaptando las previsiones del 
Plan de Movilidad Sostenible Urbana, con especial incidencia en los 
entornos de centros escolares; centros urbanos de barrio; y en los 
entornos de los monumentos de la ciudad, avanzando en la progresiva 
peatonalización de Ciutat Vella, con el mayor consenso posible. Ejecutar 
proyectos de aparcamientos públicos para residentes que recupere 
espacio para los peatones, mejore la seguridad, avance en la movilidad 
sostenible y garantice en un futuro que todas las calles de la ciudad 
disponen de árboles. 

 
8. Desarrollar la creatividad y la potencialidad cultu ral  mediante el 

apoyo a nuestras expresiones culturales y a los creadores, 
estimularemos el diálogo intercultural, pondremos en valor nuestro 
patrimonio y fomentaremos el turismo cultural. Redactar en colaboración 
con el Gremio de Artistas Falleros el proyecto Ciutat Fallera: Espaci  
d’Artistes, Lúdic, Docent i Cultural. 
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Y no habiendo más asuntos que tratar, se levanta la sesión siendo las doce horas y veinte 
minutos, extendiéndose la presente Acta, que firma conmigo la Presidencia, de todo lo cual como
secretario doy fe.


		2014-11-06T11:00:38+0100
	Conformidad con el documento




